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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 25. september 2014 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 423 (Alm. del) af 8. 
september 2014 stillet efter ønske fra ikkemedlem Sophie Løhde 
(V) 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at størrelsen af satspuljen afhænger af lønudviklingen 

på arbejdsmarkedet og ikke påvirkes af realvæksten i den offentlige sektor, 

som statsministeren giver udtryk for i Jyllands-Posten den 10. august 

2014? 

 

Svar 

Den årlige afsættelse af nye satspuljemidler sker i henhold til Lov om en 

satsreguleringsprocent (lov nr. 373 af 28/5 2003), jf. også svaret på spørgsmål nr. 

422 af 8. september 2014. Ifølge denne lov anvendes der et puljebeløb, hvis 

ændringen i årslønnen er højere end 2,0 pct. Puljebeløbet udgør højst 0,3 pct. af 

de samlede årlige offentlige udgifter til indkomstoverførsler, der reguleres med 

satsreguleringsprocenten. Der henvises i øvrigt til bekendtgørelse om beregning af 

satsreguleringsprocenten mv. (BEK nr. 941 af 29. august 2014). 

 

Det fremgår tillige af Lov om en satsreguleringsprocent, at satspuljemidlerne 

anvendes til foranstaltninger på social-, sundheds- og arbejdsmarkedsområderne 

med henblik på forbedring af vilkårene for overførselsmodtagere og svage 

grupper. Afhængig af de konkrete initiativers indhold kan disse indgå i opgørelsen 

af det offentlige forbrug. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Bjarne Corydon 

Finansudvalget 2013-14
FIU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 423
Offentligt
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